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Transcript LO 110711 

Dakle, rekli ste da ste КARADZICU isli s tim. Niste 1i sa ZUPLJ~OM 

razgovarali? 

Ne. 

Zasto? 

Zato sto to је Ьila badava govoriti. Ја kazem njemu, Qn kaze onima gore. 

Dok odozgo side dole, iskrivljeno је. А ovako ја kad zovem, а osim toga, 

ovo је Ьila stvar Drzavne bezbjednosti. 

Ali ako је porodica jevrejsko-slovenacka uЬijena to је prvenstveno 

policijska stvar. 

Nije. Nije iz prostog razloga zato sto mi је jevrejska zajednica iz Beograda 

to digla najedan nivo politicki strahovit, znate. Konkretno jevrejska 

zajednica i Кlara МANDIC koju su skoro uЬili u, u Beogradu. Oni su, oni 

su to digli, oni su to digli na nivo da, ukoliko mi u Banjoj Luci nismo u 

stanju zastiti Jevreje, da се ih pokupiti i sve transportovati u Tel Aviv. 

Da li to sad znaci, to sto ste isli direktno gospodinu КARADZICU, da li to 

znaCi da ste pretpostavili da Ьi ZUPLJANIN i BRDANIN а da imje 

odgovaralo to da SOS-ovci nastave rad? 

Ne, nisam to uopste, ovaj, mislio, nego sam samo mislio da to treba, ako on 

intervenise da се to Ьiti brzo шadeno. Slicno је Ьilo kad је Ьiо Bljesak '95. 

godine, napad na Srbe u Slavoniji. I kad је deset hiljada Srba doslo u Banju 

Luku. Ја sam tad doЬio informaciju da se spremaju da sruse katedralu i 

ordinarijat Ьiskupov. То је badava Ьilo govorit' policiji. Ја sam odma' zvao 

КARADZICA i rekao mu da naredi da se Ыokira, da ne moze niko priCi 

ordinarijatu. Jer to је za mene Ьilo politicko pitanje, znate sta Ьi se desilo, 

recimo daje neko minirao ordinarijat, daje pogin'o, recimo, Ьiskup 

KOMARICA? 

Jasno mi је da se mnogo stvari dogodilo kasnije ali kao zna ... kao sto znate, 

nas zanima '92. godina. Dakle, pomenuli ste katolicku crkvu. Da li ste znali 

daje tokom '92. godine unisteno dosta dzamija u raznim opstinama? 

Znao sam. 

Da li ste о tome s nekim razgovarali? 

Kako da nisam. 

Коте ste obratili paznju? 
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Svakome ko, za koga sam pretpostavljao da moze nesto uraditi da to 

zaustavi. Ali ta ludost, to nije Ьila specijalnost Srba. Тај pozar је krenuo iz 

Slavonije, iz Нrvatske, ра se prebacio ovde. Sve crkve pravoslavne tamo su 

porusene. I to је doslo do ovde. 

Ali ја sad govorim о podrucju pod vasom ingerencijom, Banja Luka i 

granicna podrucja. S kim ste razgovarali о tim dzarnijama? 

Prvo sam sretao i, da vam odma' kazem, Banja Lukaje Ьila poslednja u 

Republici Srpskoj u kojoj su porusene dzamije. Godina dana poslije svih. I 

to је, to је neprekidno meni na dusu stavljano. Ја sam Ьiо neprekidno kriv 

prema nekome kako sam ја, kako ја mogu dozvoliti da su dzarnije tu sve. 

Sve? 

Kako ја mogu dozvoliti kao predsjednik opstine, da, kad su sve dzarnije 

srusene u Republici Srpskoj samo da su kod mene sve Citave. 

Ко Vamje to rek'o, daje to Vase /nerazumljivo/? 

Ма ko mi nije rek'o? Ко, ko, ko god mi ... Ма cujte ... 

О kome se radi? 

I ovi moji SrЬi ovde su isto to mi govorili. Kad sam izasao da, da kazem sta 

imam reCi, kadje, kad su porusene za Durdevdan '93. I kad sam izas'o na 

konferenciju za stampu i narocito na radio, oni su mi slali pitanja - "Staje 

RADICU? Је 1' pobudalio da place za dzamijom?" 

Ali ро ovome kako ste Vi razumjeli, sto је Ьiо cilj unistavanja dzamija? 

Isto sto i cilj unistavanja crkava pravoslavnih, da se zatre vjera, da se ljudi 

ne vracaju vise tu. То је Ьiо cilj, unistit duho ... duhovno tlo i nece se vise 

vratiti ni SrЬin tamo, ni ovaj ovamo. То је ludost jedna. 

А zasto su ljudi govorili daje vasa krivica to sto banjalucke dzamije nisu 

unistene do '93.? 

Koji to lju ... koji to ljudi kazu? 

Vi ste sad rekli da su Vam ljudi, da su ljudi Vas krivili zbog toga sto su 

banjalucke dzarnije jos uvijek stajale. 

Кrivili su me, krivili su me SrЬi. Кratko i jasno. 

А zasto su Vas krivili? 

Zato sto sam branio, nisam dao da se ruse. 

А kako? Kako ste branili? 
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Gdje god је Ьilo govora, pokusaja, da se navede razgovor na to ја s~, im 

rekao: "Gospodo to se ne smije гaditi." Pitali su me: "Cega se ti drzis kad 

tako govoris?" Dгzim se clana 10 Ustava Republike Srpske u kome pise da 

su svi pred ovim zakonom jednaki i bez obzira na nacionalnost i 

vjeгoispovijest. 

Ко mi nije govorio? Nemoj sad da pitate ko је to govorio, ko mi nije 

govorio? Ра cak i ovi sa najvisih funkcija. "Sve ti је dоЬго RADICU, mima 

ti је Banja Luka, samo ti Ьгаtе ne valja ovo sto su ti dzamije ovde." То mi је 

vazda Ьilo prigovarano. А ја prvo sto sam ponudio ambasadoru 

LOGINOVU, posljednjem ambasadoru SSSR-a kad је dosao u Banja Luku 

pred гaspad SSSR-a da vidi: "hajte da vidite Feгhat-pasinu dzamiju." Zato 

sto је to Ьilo pod zastavom UNICEF-a, to је dakle jedna Ьila od najveCih 

vrijednosti koje smo imali u Banjoj Luci. 

Rekli ste da su ljudi na visim na polozajima pricali о unistenju dzamija. О 

kojim ljudima se tu radi? 

Nisu oni pricali tolk' о о unistenju dzamija kol'ko su oni meni zamjeгali sto 

ја, sto ја godinu poslije svih srusenih nisam i ја srusio. I nema, i nema ko 

mi nije геkао i nemojte те pitat ko је, od najvisega do onih tamo pingvina 

malih. 

Da li to ukljucuje i gospodina КARADZICA, gospodina КRAJISNIКA? 

Oni su dovoljno mudri da to javno ne kazu. Ali su imali svoje igrace koje, 

koje su ovde slali da to перге ... emisare koji su nepгekidno ovde tu ... Jedan 

је Ьiо posebno uporan. 

А о kom se to гadi? 

Pitajte u CSB-u, pitajte sudije, oni sve znaju. Ја ne mogu da shvatim daje 

IPTF је usao i pokupio svu dokumentaciju јег, za гazliku od ostalih sгedina 

ovde је Ьiо izvгsen i policijski i sudski izvjestaj, ovaj, uvidaj, i sve је 

snimljeno. Ljudi su zivi koji su vrSili policijski i sudski uvidaj na srusenim 

dzamijama. А koga interesuje јег, znate ... 

Ako ne zelite da nam kazete ne morate, ali zanimalo Ьi nas da saznamo 

koga su КRAJISNIK i КARADZIC slali ovde kao emisare. 

То је cak malo cinkaroski, eto. 
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Da. Koliko samja shvatila, Vi ste razgo ... htjeli razgovarati sa nama. Vi ste 

spremni da nam pomognete. А nama је vazno da saznamo koga su 

gospodin КRAJISNIК i gospodin КARADZIC slali ovamo. 

Ја ne znam da li su oni slali njega, a1i meni је za vratom neprekidno Ьiо 

Velibor OSTOJIC. 

А onje, otkuda? 

On је politkom, u najboljem smislu onome nekada ruskom, politicki 

komesar Ьiо, on је iz Росе. А inace је Ьiо, Ьiо је gore visoka fiЬija. 

Је li se on sastaj'o i sa gospodinom БRDANINOM? 

Ра to је Ьiо tim, da se razumijemo, nema tu sta da se krije. Ima ihjos koji 

su Ьili a1i to је, to је Ьiо tim, jel' pazite, i on је Ьiо valjda poslanik. Ја opet 

kazem: na pogresnom mjestu trazite izvoriste. Izvoriste је Ьilo na drugom 

mjestu. 

Моје pitanje је Ьilo: da li ste vidjeli da se on sastajao sa Radoslav 

БRDANINOM? 

Ма sastaj'o se on s mnogima koji su i sada ovde u, u Баnјој Luci. 

I za Cijim vratomje onjos Ьiо? 

Najvise za mojim. 

Zbog vasih misljenja da se dzamije ne ruse? 

Ма ne samo to. Ја sam njima na pregovoru gur'o, gur'o prst u oko. Oni su 

'93. mene poslali ovde, S-93 napravili mi vojnu revoluciju u Баnјој Luci, u 

septembru mjesecu. То је cet'ri, cet'ri mjeseca poslije rusenja dzamije. Tad 

samja, recimo, kretao da pokusamo sastat' se sa Muslimanima u Turbetu, 

da nekog davola napravimo, da smirimo to, medutim, ovaj, to su doznali i 

mene smjeste septembar prvo ovde, а onda mi taj gospodin Velibor 

оsтолс dode na celu drzavne komisije, koju је predsjednik formirao, da 

ispita tacnost mojih navoda, sta ја to govorim novinama. Kad sam dao jako, 

jako ruzne intervjue za njihov rad, posalje mi drzavnu komisiju. 

А s kojimjos stvarima se niste slagali? О onome sto se dogadalo u Баnјој 

Luci ili Autonomnoj Regiji? 

Znate, oni su uvijek govorili da sam ја sepa ... Uvijek su govorili da sam ја 

separatista. Јег ја zelim otcijepiti ovaj zapadni dio od Republike Srpske. 

Zeljeli ste da ... 

То је do ... to је do ... to је doslo poslije. То је poslije doslo. 
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